

Current Biography

Dr. Hesham El-Askary is a Professor of Phytochemistry and Medicinal Plants, previous vice-dean for Education and Student Affairs, Faculty of Pharmacy, Cairo University. He was born in Alexandria, Egypt, in March 4th, 1958 and obtained his Ph.D. degree (Channel Program) from Cairo University and Phillips University, Marburg, Germany in 1994. He developed his career as a specialist in herbal and natural medicine through several national and international projects and as a consultant for several pharmaceutical companies in Egypt. Prof. El-Askary has several international publications and a good contribution in the academic career as a vice-dean in 3 different faculties of pharmacy in Egypt (governmental and private) since 1997. He was selected as a *consultant*, Pharmacy sector, *Supreme Council of Universities*, for equalization of pharmacy degrees in 2010. Also he was selected, in 2008, as a *consultant* at the Ministry of Health and Population (member in the *Technical Committee* for drug registration and in the *Scientific Committee* for herbal and dietary supplements).

السيرة الذاتية

الدكتور هشام العسكري هو أستاذ كيمياء العقاقير والنباتات الطبية في كلية الصيدلة جامعة القاهرة و وكيل الكلية السابق لشئون التعليم والطلاب. وقد ولد في الاسكندرية في الرابع من شهر مارس عام 1958، و حصل على درجة الدكتوراه (نظام الإشراف المشترك) من جامعة القاهرة و جامعة فيليبس الألمانية في مدينة ماربورج عام 1994. وقد تدرج في حياته المهنية ليصبح خبيراً في النباتات الطبية و المنتجات الطبيعية و ذلك من خلال مشاركته في الكثير من المشاريع المحلية والدولية علاوة على كونه مستشاراً لعدة شركات أدوية مصرية. للدكتور العسكري مساهمات عديدة على المستوى العلمي والأكاديمي حيث قدم عدة أبحاث تطبيقية منشورة في دوريات دولية واعتلى منصب وكيل لشئون التعليم والطلاب ثلاث مرات في جامعات مصرية (حكومية و خاصة) منذ عام 1997. وقد اختير كمستشار للقطاع الصيدلي من قبل المجلس الأعلى للجامعات عام 2010 و ذلك لمعادلة الدرجات العلمية في مجال الصيدلة. كما تم اختياره في عام 2008 مستشاراً في وزارة الصحة والسكان ليكون عضواً في اللجنة الفنية لتسجيل الأدوية وعضواً في اللجنة العلمية للمكملات العشبية و الغذائية.